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Närvarande  

Beslutande ledamöter 

Hanna Gerdes (L)   Ordförande  

Torun Boucher (V)    Vice ordförande   

Kristina Lutz (M) 

 

Tjänstgörande ersättare  

Micke Seid (MP) 

 

Frånvarande:  

Mariam Asghari (S) 

 

 

 

 

Tjänstemän: 

Tf stadsarkivarie Johanna Lidén och Johan Bergkvist, 

sekreterare. 

 

§ 1  Val av protokolljusterare 

 

Beslut 

Hanna Gerdes (L) och Torun Bucher (V) utses att 

justera dagens protokoll. 
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§2 Anmälan av föregående protokoll 
 
 Beslut 

 Arkivutskottet beslutar att godkänna anmälan av 

protokoll nr 7/2019 från utskottets sammanträde 

den 17 oktober.  

 
§3 Anmälningsärenden 
  

Beslut 

 att lägga anmälan till handlingarna. 

 

 Anmälan görs av: 

a) Stadsarkivets beslut enligt delegation 

b) Stadsarkivets månadsrapport oktober  

 
 
§4 Uppdatering av programmet för 

upphandling och inköp (KS 2019/799). 
Svar på remiss från kommunstyrelsen 

dnr 1.6-13194/2019 

 

Beslut  

Arkivutskottet föreslår att kulturnämnden beslutar: 

  

1. Att godkänna och överlämna förvaltningarnas 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar 

på remissen 

2. Att förklara beslutet omedelbart justerat 

 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordförande Hanna Gerdes (L), Kristina Lutz 

(M) och Micke Seid (MP) föreslår (se beslut)  

2) Vice ordförande Torun Boucher (V) föreslår 

att kulturnämnden beslutar enligt följande: 

- Delvis bifalla förvaltningens förslag  

- Därutöver anföra följande 

 

Vänsterpartiets uppfattning är att offentlig 

upphandling och inköp ska användas för att driva 

samhällsutvecklingen i en ekologiskt, socialt, 

demokratiskt och ekonomiskt hållbar riktning. 

I grunden behöver staden i större utsträckning 

bedriva samhällsviktiga tjänster i egen och i ideell 

regi, för att värna välfärden för stockholmarna och 

stoppa skatteslöseriet som ger vinstsyftande bolag 

rätten att tjäna grova pengar på skolor, 
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gruppboenden och äldreboenden. Fortfarande är 

kommunal regi den enda garanten för att 

tillgodose allmänhetens insyn, rätten till 

kollektivavtal och direkt rådighet för staden att 

ingripa när verksamheter inte fungerar. 

 

Det program som vi var med om att ta fram under 

den förra mandatperioden, som redan reviderats av 

den nya majoriteten, gav staden större möjligheter 

att ställa krav på exempelvis utbildningsnivå, 

bemanning och yrkesmässig förmåga att leverera 

det som staden beställer. Klausulen för 

meddelarfrihet breddades och stadens leverantörer 

skulle inte få konkurrensfördelar genom bristande 

anställningsvillkor. Krav skulle ställas på särskilda 

kontraktsvillkor i nivå med svenska kollektivavtal 

så långt det var ändamålsenligt och möjligt enligt 

lag, när leverantörerna inte var 

kollektivavtalsanslutna. För första gången i 

stadens historia ställdes krav på bland annat 

tjänstepension i upphandlingen av hemtjänsten. 

Programmet hade också ett uttalat syfte att bidra 

till miljöprogrammets ambitioner. Införandet av 

sociala krav och miljökrav bidrog tydligt till målet 

om ett Stockholm för alla.  

 

Avsaknaden av viktiga sociala och miljörelaterade 

krav i det program som dåvarande alliansen 

införde bidrog till sämre kvalitet och 

underbudskonkurrens. Givetvis välkomnar vi 

därför att man behåller en hel del i nuvarande 

program och vill skärpa vissa skrivningar om 

miljö, klimat, djurskydd och etisk handel. Frågan 

är vad det betyder i praktiken. Exempelvis anser vi 

att korruption i alla situationer ska motverkas och 

att skrivningarna om korruption både är för vaga 

och för svaga.  

 

Vi ifrågasätter starkt varför vartenda ord om krav i 

nivå med svenska kollektivavtal tas bort ur 

programmet, där vi istället ser behov av högre 

ambitioner. Möjligheten att exempelvis arbeta för 

att kunna kräva försäkringar för de anställda 

verkar inte vara något som majoriteten vill 

prioritera. Vi saknar också ambitioner att 
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utvärdera den bristande kontinuiteten som LOU-

upphandlingar inom välfärden innebär eller att ens 

vilja skydda LSS-verksamheter från sådana 

upphandlingar. Tidigare text om strävan mot 

uppföljnings- och rapporteringsrutiner som gör det 

möjligt med en neutral jämförelse för utförare i 

valfrihetssystemen har strukits liksom att särskild 

hänsyn ska tas till ILO:S grundläggande 

konventioner om mänskliga rättigheter. 

Sammantaget är tyvärr det reviderade programmet 

en politisk anpassning högerut. 

 

Beslutsgång  

Ordförande Hanna Gerdes (L) ställer förslagen 

mot varandra och finner att arkivutskottet beslutar 

enligt förslag från ordförande Hanna Gerdes (L), 

Kristina Lutz (M) och Micke Seid (MP). 

 

Reservation 

Vice ordförande Torun Boucher (V) reserverar sig 

mot beslutet med hänvisning till sitt förslag.   

 
 
§5  Information och övriga frågor 

- Johanna Lidén informerade om att den JO-

anmälan som inkommit till Stadsarkivet 

kommer tas upp i kulturnämndens 

sammanträde i december.  

- Föreslagna sammanträdestider för 

arkivutskottet 2020: 

 

13 februari kl 16.00 

5 mars kl 16.00 

16 april kl 16.00 

25 maj kl 17.00 

11 juni kl 16.00 

20 augusti kl 16.00 

17 september kl 16.00 

15 oktober kl 16.00 

19 november kl 16.00 

10 december kl 16.00 

 

 

 

Vid protokollet 

Johan Bergkvist 


